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Nowe miejsce na ma-
pie kępickiej kultury już 
funkcjonuje. – To miej-
sce teraz zachwyca – 
mówią bibliotekarze.
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DO CELU 
BEZ BARIER

Wdrożona w marcu 
usługa pozwala miesz-

kańcom bezpłatnie 
dotrzeć np. do lekarza, 

urzędu, na rehabilita-
cję. Czym jest door to 

door?
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SZANSA NA NOWE 
MIESZKANIA

Radni na marcowej 
sesji podjęli ważne 

uchwały, które dają 
nadzieje na nowe 

mieszkania w Gminie 
Kępice. Są szanse na 
intensywny rozwój w 

tym zakresie. 

str. 3

Trwa rewitalizacja  
centrum Kępic

Prace budowlane w 
centrum miasta są z 
każdym dniem coraz 
bardziej zauważalne. In-
tensywnie przebiega bu-
dowa dwóch obiektów 
z funkcją gospodarczo 
- usługową, które po-
wstają przy ul. Niepod-
ległości. Rozpoczęła się 
także termomoderniza-
cja dwóch budynków 
wielorodzinnych usytu-

owanych obok prowa-
dzonych inwestycji. Z 
kolei po przeciwnej stro-
nie Urzędu Miejskiego 
zostanie wybudowane 
Centrum Opiekuńczo - 
Mieszkalne. W kwietniu 
podpisano już umowę z 
wykonawcą, a wkrótce 
rozpocznie się kolejna 
budowa. 

OSOWO  
Z NOWĄ FILIĄ

Więcej str. 4-5
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OD BURMISTRZA

Ponad 6,3 miliona złotych 
otrzymała Gmina Kępice z 
Rządowego Funduszu Inwe-
stycji Lokalnych! To ogrom-
ne pieniądze dzięki którym 
zmieni się oblicze Kępic, a 
inwestycje wykonane w mie-
ście będą pozytywnie od-
działywały na mieszkańców 
całej Gminy.

Kiedy kilka lat temu rozpo-
czynaliśmy konsultacje doty-
czące przebudowy centrum 
Kępic, nasze plany, ma-
rzenia wydawały się mało 
realne, chociaż mocno w 
nie wierzyliśmy. Ogromne 
inwestycje dotyczące re-
montu dworca kolejowego, 
budowy nowych dróg, za-
gospodarowania centrum 
Kępic, remontu budynków 
chociaż bardzo niezbędne i 
potrzebne, to przez wzgląd 
na wysokie koszty zdawały 
się bardzo odległe w czasie.

Licząc wydatki na nie-
zbędne inwestycje zdawa-
łam sobie sprawę, że będzie 
trudno, ale z drugiej strony 
wiadomo, że najważniejsze 
to wiedzieć czego się chce 
i konsekwentnie dążyć do 
celu. Pierwszym krokiem była 
budowa Mieszkań+, dzięki 
rządowemu programowi, 
ta inwestycja nie obciążyła 
budżetu Gminy. Już wtedy 
powstała koncepcja prze-
budowy centrum Miasta ze 
stworzeniem bezpiecznej 
i przyjaznej przestrzeni  dla 
mieszkańców. Z pomocą 
przyszedł Program na rzecz 
zwiększania szans rozwojo-
wych Ziemi Słupskiej, czyli 
rekompensata za budo-
wę tarczy antyrakietowej 
w powiecie słupskim. Nasz 
pomysł dotyczący remontu 
dworca i budowy centrum 
przesiadkowego, które bę-
dzie miało oddziaływanie 
nie tylko na mieszkańców 
Kępic i Gminy, zyskał popar-
cie i co za tym idzie cztery 
miliony złotych! Dworzec to 
jedno, ale jeszcze drogi, tar-
gowisko, remonty budynków 
komunalnych… I tu pojawił 
się Rządowy Fundusz Inwe-
stycji Lokalnych, skąd dosta-
liśmy ponad sześć milionów 
złotych. Efekty tych pienię-
dzy powoli są już widoczne. 

Cieszy mnie przede wszyst-
kim to, że chociaż inwestycje 
zlokalizowane są w mieście, 
to poprawią warunki życia 
mieszkańców całej Gmi-
ny, a także zwiększą naszą 
atrakcyjność turystyczną. 
Dworzec kolejowy już wkrót-
ce będzie naszą wizytówką, 
a w połączeniu z zakończo-
nym remontem linii kolejowej 
stanie się ważnym węzłem 
przesiadkowym. Zlokalizo-
wane naprzeciwko Urzędu 
Centrum Opiekuńczo-Miesz-
kalne będzie służyło wszyst-
kim mieszkańcom Gminy, 
którzy będą potrzebowali 
pomocy, powstaną także 
nowe miejsca pracy. Nowe 
punkty handlowo-usługowe 
przyczynią się nie tylko do 
zwiększenia estetyki miasta, 
ale również zwiększą ofertę 
usług w centrum Kępic. W 
końcu nowe targowisko…
wystarczy przyjść w sobotę 
rano, by zobaczyć jak dużo 
osób z niego korzysta, a dzię-
ki rządowym pieniądzom już 
wkrótce dużo wygodniej bę-
dzie zarówno kupującym jak 
i sprzedającym. 

Tych wszystkich ważnych 
i potrzebnych inwestycji by 
nie było, gdyby nie zaanga-
żowanie zespołu pracowni-
ków Urzędu Miejskiego. Sło-
wa podziękowania kieruję 
również w stronę naszych 
przyjaciół, którzy aktywnie 
wspierali nas na każdym eta-
pie w staraniu się o uzyskanie 
pieniędzy.  Bardzo dziękuję 
mieszkańcom, którzy aktyw-
nie konsultują każdy pomysł.   

g Magdalena
Majewska

Burmistrz Kępic

Budujemy w Mieście, 
rozwijamy Gminę!

Rozmawiali o przyszłości gminy

6 marca w Korzybiu z kępickimi samorządowcami spotkał się Piotr Müller, poseł i rzecznik rządu.

Ważna wizyta

Spotkanie odbyło się 
w budynku dawnego 
dworca PKP, który wła-
śnie jest remontowany 
dzięki środkom z rządo-
wego programu. – Bar-
dzo się cieszę, że Gmina 
Kępice z powodzeniem 
realizuje tyle ważnych 
inwestycji w wielu obsza-
rach – mówił Piotr Müller. 
Przypomnijmy, że w ra-
mach pozyskanych środ-
ków z Narodowego Pro-
gramu Rozwoju Bibliotek, 
powstanie w Korzybiu 
swoiste centrum życia 
kulturalnego. Będzie tu 
bowiem m.in. filia biblio-
teki wraz z poczekalnią, 
a także sala szkoleniowo 
– integracyjna, kącik dla 
dzieci, czy pokoje go-
ścinne. Rzecznik rządu w 
towarzystwie samorzą-
dowców oraz wykonaw-
cy zwiedzili remontowa-
ny budynek. – Korzybie 
znam jeszcze z czasów 
licealnych, bowiem mia-
łem tu kolegę ze szkoły 
średniej, którego dość 
często odwiedzałem 
– wspominał poseł zie-
mi słupskiej. Spotkanie 
jednak było okazją do 
rozmowy także o wielu 
innych tematach zwią-
zanych z rozwojem Gmi-

Piotr Müller spotkał się także z przedstawicielami korzybskiej jednostki OSP. Była to okazja do rozmowy o sukce-
sach i problemach tutejszych strażaków.

ny Kępice. Omawiano 
aktualnie prowadzone 
inwestycje oraz proble-
my, z którymi boryka się 
nasz samorząd. – Dzię-
ki wielu interwencjom 
poselskim Pana Piotra 
Müllera udało nam się 
rozwiązać dużo lokal-
nych problemów, za co 
bardzo dziękuję. Liczy-
my na dalszą aktywną 
współpracę – dzięko-

wała Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
Samorządowcy podkre-
ślali także potrzebę dal-
szego inwestowania w 
remonty dróg, licząc na 
kolejne wsparcie choć-
by z Rządowego Fundu-
szu Przebudowy Dróg. 
– Mamy także nadzieję, 
że uda nam się pozy-
skać kolejne pieniądze 
z rządowych funduszy, 

do których sukcesywnie 
wnioskujemy o ważne 
inwestycje dla naszych 
mieszkańców – dodała 
Burmistrz Majewska. Piotr 
Müller odwiedził także 
korzybską jednostkę OSP, 
rozmawiając z prezesem 
Jackiem Miszczykiem o 
sukcesach i problemach 
tutejszych ochotników.

         g

Kępiccy samorządowcy z przedstawicielem rządu przy remontowanym budynku 
dawnego dworca PKP w Korzybiu.
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Szansa na nowe mieszkania w gminie Kępice

Sesja z ważnymi uchwałami
Podczas marcowej 
sesji Rady Miejskiej w 
Kępicach, rajcy podjęli 
wiele uchwał. Dwie z 
nich dają szansę na 
nowe mieszkania w 
naszej gminie.   

Wśród podjętych 
uchwał przez Radę Miej-
ską w Kępicach, do jed-
nej z najistotniejszych w 
zakresie rozwoju miesz-
kalnictwa w Gminie Kę-
pice należy wyrażenie 
zgody na utworzenie 
spółki Społecznej Inicja-
tywy Mieszkaniowej „KZN
-Pomorze”. Dla Gminy 
Kępice to krok milowy 
w stronę rozwoju, bez 
angażowania własnego 
budżetu.

- Podstawowym celem 
gospodarczym Spółki 
jest budowanie domów 
mieszkalnych oraz ich 
eksploatacja na za-
sadach najmu. Dzięki 
ustawie z dnia 10 grud-
nia 2020 roku Gmina 
Kępice ma możliwość 
przystąpienia do pro-
gramu budowy tanich 
mieszkań na wynajem z 
możliwością dojścia do 
własności – mówił Jakub 
Pyżanowski, doradca 
Departamentu Krajowe-
go Zasobu Nieruchomo-
ściami, który był obec-
ny na sesji. W uchwale 
radni wyrazili zgodę, aby 
objęcie przez Gminę Kę-

W trakcie sesji głos zabrał Jakub Pyżanowski, doradca Departamentu Krajowego Zasobu Nieruchomościami.

pice udziałów w Spółce 
w celu pokrycia kapitału 
zakładowego odbyło 
się za pośrednictwem 
Rządowego Funduszu 
Rozwoju Mieszkalnictwa. 
Dlatego kolejna uchwa-
ła dotyczyła zatwierdze-
nia wniosku Burmistrza 
Kępic skierowanego do 
Ministra Rozwoju, Pracy 
i Technologii o wspar-
cie z tego funduszu na 
sfinansowanie utwo-
rzenia spółki w postaci 
Społecznej Inicjatywy 
Mieszkaniowej. – Wnio-
skujemy do wicepremie-
ra Jarosława Gowina 
za pośrednictwem Pre-
zesa Krajowego Zasobu 
Nieruchomości o kwotę 
3 milionów złotych na 
utworzenie Społecznej 
Inicjatywy Mieszkanio-
wej – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-
pic. – Spółka powsta-
nie w celu budowy do-
mów mieszkalnych na 
terenie Gminy Kępice, 
które będą sprzedawa-
ne na bardzo preferen-
cyjnych warunkach. To 
jest ogromna szansa na 
własne mieszkania dla 
wielu osób. Bardzo liczę 
na rządowe wsparcie tej 
inicjatywy – dodaje Bur-
mistrz Majewska. Utwo-
rzona spółka zrzeszająca 
samorządy z wojewódz-
twa pomorskiego pozy-
ska: grant z Funduszu Do-
płat – do 35% inwestycji, 

grant z Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa do 3 mln 
złotych oraz do 10% inwe-
stycji, preferencyjny kre-
dyt Społecznego Budow-
nictwa Czynszowego z 
Banku Gospodarstwa 
Krajowego. - Ważnym 
podkreślenia jest fakt, że 
tego typu montaż finan-
sowy nie obciąża budże-

tu gminy, a co do zasady 
jest projektem samofinan-
sującym się – podkreśla z 
kolei Piotr Müller, minister 
i poseł ziemi słupskiej. - 
Jest to zatem ogromna 
szansa dla osób, których 
nie stać na zaciągnięcie 
kredytu w banku i kupno 
własnego mieszkania, 
ponieważ przy pierwszej 

wpłacie np. 20% wartości 
mieszkania, kolejne 25% 
wartości mieszkania spła-
cają w formie czynszu i w 
ten sposób stają się wła-
ścicielami – dodaje mini-
ster i rzecznik rządu, który 
połączył się podczas  sesji 
za pośrednictwem inter-
netu. Przypuszczalny koszt 
inwestycji będzie wynosił 

ok. 12 milionów złotych, 
mieszkania oraz cała in-
frastruktura będą dostęp-
ne dla osób z niepełno-
sprawnościami. Podjęte 
uchwały są ogromną 
szansą na realizację tej 
ważnej inwestycji w na-
szej gminie.

 g 

Woda dotarła do miasteckiego szpitala jeszcze przed Świętami Wielkanocnymi. 

Wspomogliśmy miastecki szpital

Przedświąteczne wsparcie
Odpowiedzieliśmy na 

apel miasteckiego szpi-
tala. Tuż przed świętami 
medycy poprosili o po-
moc. 

- Zwracamy się do 
Państwa z apelem o 
wsparcie dla naszych 
pacjentów. Pilnie po-
trzebujemy dużej ilości 
butelkowanej wody. Bę-
dziemy wdzięczni za każ-
dą dostarczoną butel-
kę – apelowali medycy 
ze Szpitala Miejskiego w 
Miastku. Przypomnijmy, 
że pod koniec ubiegłe-
go roku z podobną proś-
bą zwrócił się słupski szpi-
tal. Wtedy mieszkańcy 
Kępic zebrali potrzebny 
asortyment, który został 
przekazany słupskim pa-

cjentom i personelowi. 
Teraz także odpowiada-
my na potrzebę wspar-
cia. - Pomóżmy naszym 
sąsiadom, znajomym i 
przyjaciołom, którzy nie 
mają teraz ani sił ani 
możliwości, aby teraz 
wstać i samodzielnie się 
zaopatrzyć – apelują 
pracownicy miasteckie-
go szpitala. Na począt-
ku kwietnia do Miastka 
dotarł transport z wodą 
butelkowaną zakupioną 
przez naszą gminę oraz 
Sołectwo Biesowice i 
OSP Biesowice. Chcieli-
śmy jeszcze przed Świę-
tami Wielkanocnymi 
wspomóc pacjentów 
przebywających w Szpi-
talu Miejskim w Miastku. 

g
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Rozpoczęła się rewitalizacja centrum Kępic

Na przełomie lutego 
i marca rozpoczęły się 
prace budowlane przy 
ulicy Niepodległości. 
To efekt wielomiesięcz-
nych przygotowań do 
rewitalizacji miasta oraz 
otrzymanych środków 
z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. 
Przypomnijmy, że na-
sza  gmina w ramach 
funduszu wnioskowała 
o wsparcie w kilku za-
kresach. – Celem tego 
programu jest wspar-
cie naszych małych 
ojczyzn. Jego ideą jest 
to, aby środki przezna-
czone były na inwesty-
cje szczególnie bliskie 
ludziom – wyjaśnia mini-
ster Piotr Müller. Na po-
czątku 2021 roku gmin-
ni urzędnicy rozpoczęli 
procedury przetargowe 
na wyłonienie wyko-
nawców na termomo-
dernizację budynków 
przy ul. Niepodległości 
oraz budowę dwóch 
budynków gospodar-
czych z funkcją usłu-
gową. Umowy na te 
inwestycje zostały pod-
pisane pod koniec lute-
go, a prace budowlane 
już nabrały intensywne-
go tempa.

Pierwsza inwestycja 
dotyczy budowy dwóch 
obiektów gospodar-
czych z częścią usługo-
wą przy ul. Niepodle-
głości. Zaprojektowane 
budynki składają się z 
części usługowej wraz 
z pomieszczeniem so-

Kępice w budowie
Centrum Kępic stało się swoistym placem budowy. Właśnie rozpoczęły się długo ocze-
kiwane przez mieszkańców inwestycje.

Pieniądze na zabiegi pielęgnacyjne

Kolejny projekt naszej 
gminy zyskał wsparcie 
finansowe. Będziemy go 
realizować w tym roku. 

Celem projektu jest 
ochrona rodzimej przyro-
dy. To przede wszystkim 
pielęgnacja pomników 
przyrody zlokalizowa-
nych na terenie gmi-
ny Kępice. Co istotne, 
dzięki zastosowanym 
zabiegom poprawi się 
ich stan zdrowotny i wi-
zualny. Środki finansowe 

na ten cel zostały przy-
znane przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gdańsku. – 
Otrzymaliśmy dotację w 
wysokości 18 tysięcy zło-
tych – informuje Agniesz-
ka Itrowska z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
– Środki te pozwolą na 
przeprowadzenie zabie-
gów ochronnych na kil-
ku pomnikach przyrody 
wymagających najpil-

cjalnym, a każdy z nich 
z 17 komórek lokator-
skich.  Za realizację obu 
budynków Wykonawca 
otrzyma wynagrodze-
nie w wysokości niemal 
1  mln 480 tysięcy zło-
tych. – Te inwestycje 
nie tylko znacząco od-
mienią wizerunek cen-
trum Kępic, ale przede 
wszystkim zwiększą kom-
fort naszych mieszkań-
ców – mówi Magdale-
na Majewska, Burmistrz 
Kępic. Postępy prac są 
już bardzo widoczne i 
często komentowane 
przez naszych mieszkań-
ców. – Centrum Kępic 
zmienia się na naszych 
oczach. Bardzo dużo się 
u nas dzieje i to niezwy-
kle cieszy – komentują 
przechodnie.

Pomiędzy powstają-
cymi właśnie obiektami 
gospodarczo – usługo-
wymi znajdują się bu-
dynki wielorodzinne, 
które wymagały już prac 
m o d e r n i z a c y j n y c h . 
Kolejny wykonawca 
wyłoniony w postępo-
waniu przetargowym, 
także rozpoczął już pra-
ce przygotowawcze. 
Ta inwestycja będzie 
polegała na termomo-
dernizacji budynków nr 
1 i 3 zlokalizowanych 
również przy ul.  Niepod-
ległości. W ramach tej 
inwestycji przewidzia-
no między innymi ter-
momodernizację ścian 
zewnętrznych w obu 
budynkach, rozbiórkę 

niejszej interwencji – do-
daje urzędniczka.  Za-
biegi będą polegały na 
przycięciu obumarłych 
konarów, zabezpiecze-
niu miejsc po cięciach 
oraz prowadzenie zabie-
gów profilaktycznych i 
ochronnych przed szko-
dnikami i chorobami 
grzybowymi.  Metody 
ochrony zostaną do-
brane indywidualnie do 
każdego drzewa przez 
specjalistów w tej dzie-

istniejących schodów 
i budowę nowych, re-
mont dachu, wymia-
nę kominów, zastąpie-
niu drewnianej stolarki 
okiennej na okna PCV, 
a także wykonaniu we-
wnętrznej instalacji cen-
tralnego ogrzewania 
oraz instalacji centralnej 
wody użytkowej. Termo-
modernizacja i remont 
obu budynków będzie 
kosztować 950 tysięcy 
złotych.

To jednak nie wszyst-
ko. W połowie kwietnia 
kępiccy samorządowcy 

podpisali kolejną umo-
wę na realizację ważnej 
inwestycji. To budowa 
Centrum Opiekuńczo 
– Mieszkalnego, które 
będzie zlokalizowane 
naprzeciwko Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
Dwukondygnacyjny bu-
dynek z windą, salami 
do rehabilitacji, spo-
tkań, pokojami miesz-
kalnymi będzie przezna-
czony na całodobowy 
pobyt dziesięciu osób 
i dzienny pobyt kolej-
nych piętnastu osób. Co 
ważne, będą oni mieli 

Dotacja na przyrodę
dzinie po zasięgnięciu 
opinii ornitologicznej . 
– Kontynuujemy działa-
nia w tym zakresie, któ-
re rozpoczęliśmy w 2019 
roku. We wcześniejszych 
edycjach konkursu po-
zyskaliśmy łącznie 25 
tysięcy złotych – doda-
je Agnieszka Itrowska. 
Planowane prace pielę-
gnacyjne i ochronne zo-
staną przeprowadzone 
jeszcze w tym roku.  

 g

– Zdobyte pieniądze pozwolą na przeprowadzenie za-
biegów pielęgnacyjnych na kilku pomnikach przyrody 
– mówi Agnieszka Itrowska.

Wykonawca już przystąpił do prac związanych  
z termomodernizacją budynku wielorodzinnego przy  
ul. Niepodległości.

W tym miejscu powstanie Centrum Opiekuńczo -Miesz-
kalne. W połowie kwietnia samorządowcy podpisali 
umowę z wykonawcą.

zapewnione oprócz ko-
niecznych terapii także 
wsparcie psychologa, 
pielęgniarki oraz opie-
kunów przez całą dobę. 
Koszt budowy to 2 mln 
979 tysięcy złotych. 
Środki w ramach mini-
sterialnego programu 

Równocześnie powstają dwa obiekty z funkcją gosp-
darczo – usługową.

„Centra Opiekuńczo 
– Mieszkalne” w po-
łączeniu z Rządowym 
Funduszem Inwestycji 
Lokalnych pozwolą na 
pokrycie tej inwestycji w 
stu procentach.              

                      
                             g 
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W skrócie

Miłym akcentem w Święto Kobiet pracownicy Urzę-
du Miejskiego w Kępicach przywitali żeńską część za-
łogi. – Zawsze staramy się podtrzymywać ważne tra-
dycje, a Dzień Kobiet jest w naszej kulturze świętem 
szczególnym – przyznaje Maciej Chaberski, wicebur-
mistrz Kępic. W tym dniu panie pracujące w magistra-
cie otrzymały drobny upominek. – To bardzo miłe, że 
panowie o nas zawsze pamiętają – mówiły urzędniczki.

 
g 

Święto Kobiet

Kolejne zmiany w centrum Kępic

Był budynek, będzie targowisko
W marcu przeprowadzo-
no prace rozbiórkowe 
budynku wielorodzinne-
go przy ul. Sikorskiego 4. 
W jego miejsce powsta-
nie targowisko. 

Ten wielorodzinny bu-
dynek  był już w fatalnym 
stanie technicznym i nie 
nadawał się do dalsze-
go użytkowania. W ciągu 
niespełna dwóch tygo-
dniu budynek zniknął z 
kępickiego krajobrazu. 
Prace prowadzone były 
przez specjalistyczną fir-
mę. Tuż przed Świętami 
Wielkanocnymi Gmina 
Kępice otrzymała ważną 
informację o pozyska-
niu kolejnych środków.31 
marca rząd ogłosił listę 
przyznanych środków 
w ramach Rządowego 
Funduszu Przeciwdziała-
nia Covid-19 dla jedno-
stek samorządu teryto-
rialnego. Gmina Kępice 
otrzyma milion złotych 
na inwestycję w centrum 
Kępic. – To znakomita 
wiadomość, na którą 
czekaliśmy od kilku tygo-
dni. Środki będą przezna-
czone na kolejny etap 
prac rewitalizacyjnych 
centrum Kępic – nie ukry-
wa radości Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-

pic. Otrzymany z Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych 
milion złotych zostanie 
przeznaczony na budo-
wę targowiska przy ul. 
Sikorskiego, w miejscu wy-
burzonego wcześniej bu-
dynku wielorodzinnego. 
- To program, w ramach 
którego rządowe środki 
trafiają do gmin, powia-
tów i miast w całej Pol-
sce na inwestycje bliskie 
ludziom. Wsparcie jest 
bezzwrotne i pochodzi 
z Funduszu Przeciwdzia-
łania COVID-19 – mówi 
Piotr Müller, rzecznik rządu 
i poseł ziemi słupskiej. – 
Rząd premiera Mateusza 
Morawieckiego przeka-
zał regionowi słupskiemu 
w ramach kolejnej edy-
cji Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych po-
nad 15 milionów złotych 
– dodaje rzecznik rządu. 
Środki te wykorzystywa-
ne są na potrzebne cele 
lokalne.– Dzięki środkom 
otrzymywanym z fundu-
szy rządowych, realnie 
zmieniamy naszą Małą 
Ojczyznę. To już kolejna 
inwestycja, którą będzie-
my prowadzić w naszej 
gminie z Funduszu Inwe-
stycji Lokalnych. To ma 
znaczące przełożenie nie 

tylko na rozwój infrastruk-
tury, ale także jest napę-
dem dla lokalnych firm 
– mówi wiceburmistrz Ma-
ciej Chaberski. W ramach 
tej inwestycji w centrum 
Kępic powstanie plac 
targowy o powierzchni 
ok. 1100 m kw., dojazd i 
miejsca postojowe. Nie 

W Przyjezierzu zmodernizowali drogę

Dzięki udanej współ-
pracy samorządu Gminy 
Kępice z Lasami Pań-
stwowymi, zrealizowano 
kolejną ważną inwesty-
cję. 

Droga posiadająca 
dotychczas nawierzch-
nię z tłucznia, teraz jest 
bezpieczniejsza i bar-
dziej komfortowa w co-
dziennym użytkowaniu. 
Na ponad 365 metro-
wym odcinku od połowy 
grudnia układana była 
nawierzchnia z płyt jum-
bo. W kolejnym etapie 
prac modernizacyjnych, 
zostały wykonane tak-
że korytka betonowe do 
odprowadzania wód 
opadowych. – Ten od-
cinek stanowi drogę do-
jazdową dla mieszkań-
ców, ale jednocześnie 
jest użytkowana na po-
trzeby gospodarki leśnej 
do wywozu drewna oraz 
pełni funkcję drogi prze-

Inwestycja już zrealizowana

Droga w Przyjezierzu jest 
teraz bardziej bezpieczna 
i komfortowa.

W tym miejscu powstanie profesjonalne targowisko, 
na realizację którego Gmina Kępice właśnie otrzyma-
ła wsparcie finansowe.

zabraknie także zada-
szonych stoisk targowych 
wpisujących się archi-
tektonicznie w tę część 
miasta, a także stołów 
handlowych. Plac zosta-
nie utwardzony i oświe-
tlony lampami LED. Do 
tej pory lokalni handlarze 
skupiali swoją działalność 

wokół dworca PKP, gdzie 
istniejąca infrastruktura 
i zaplecze nie sprzyjały 
rozkwitowi handlu. – Te-
raz targowisko będzie nie 
tylko estetyczne i funkcjo-
nalne, ale także jego po-
łożenie przy głównej ulicy 
wraz z zapleczem parkin-
gowym usprawni działal-

Do niedawna zlokalizowany był tu budynek wieloro-
dzinny. W marcu został rozebrany.

ność handlarzy, a przede 
wszystkim ułatwi do niego 
dostęp mieszkańcom, 
także tym z niepełno-
sprawnościami – mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. 

                                            
g 

ciwpożarowej – wyjaśnia 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. – Cieszy-
my się, że znaczną część 
kosztów tej inwestycji po-
kryją Lasy Państwowe w 
ramach przyznanego na 
ten cel dofinansowania 
– dodaje Burmistrz Ma-
jewska. – Na zmodernizo-
wanym odcinku drogi z 
pewnością zminimalizują 
się dotychczasowe pro-
blemy związane z jej użyt-
kowaniem – informuje 
Krzysztof Senger, prezes 
Spółdzielni Socjalnej „Ra-
zem”, która prowadziła 
modernizację.

         g

W odbiorach brali udział 
samorządowcy oraz 
przedstawiciele Nadle-
śnictwa Warcino.
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Zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa i spójności dróg gminnych na terenie gminy Kępice 
poprzez budowę i przebudowę dróg w miejscowościach Osowo i Warcino” jest współfinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wartość inwestycji to: 1 606 610,34 zł, kwota dofinansowania wyniosła 1 204 957 zł.

Pracownicy Środowi-
skowego Domu Samo-
pomocy w Kępicach 
odwiedzili przed świętami 
swoich podopiecznych. 

- Środowiskowy Dom 
Samopomocy ze wzglę-
du na obostrzenia zwią-
zane z COVID-19 jest 
wciąż zamknięty. W tym 
świątecznym czasie, 
chcieliśmy być choć 
przez chwilę z naszymi 
podopiecznymi - mówi 
Tomasz Zagrajek, kierow-
nik ŚDS w Kępicach. Dla 
uczestników ŚDS okres 

rozstania z placówką nie 
jest najłatwiejszy, więc 
każdy gest życzliwości 
jest niezwykle cenny. 
– Zakupiliśmy od Spół-
dzielni Socjalnej „Teraz 
My” oraz z Kępickiego 
Ośrodka Sportu i Rekre-
acji tradycyjne potrawy 
wielkanocne, które dzi-
siaj przekazaliśmy naszym 
podopiecznym. To były 
radosne, a czasem wzru-
szające chwile – przy-
znaje Maciej Jahnz ze 
Środowiskowego Domu 
Samopomocy.               g

Wielkanocne  
upominki

Wspieranie młodzieży 
w rozwoju ruchowym 
to jeden z ważniejszych 
elementów tego zada-
nia. Otrzymaliśmy środki 
na ten cel.

Pieniądze w ramach 
projektu „Lokalny Anima-
tor Sportu” nasza gmina 
pozyskała z Ministerstwa 
Sportu za pośrednictwem 
Instytutu Sportu. Środki 

będą przeznaczone na 
zatrudnienie animato-
ra, który będzie nie tyl-
ko opiekował się infra-
strukturą sportową, ale 
przede wszystkim będzie 
prowadził zajęcia sporto-
wo – rekreacyjne dla róż-
nych grup wiekowych. – Z 
tego programu korzystali-
śmy już wcześniej. Zależy 
nam na nim, ponieważ 

świetnie się sprawdza 
w naszym lokalnym śro-
dowisku – mówi Karoli-
na Brzezińska – Ugorek 
z Urzędu Miejskiego w 
Kępicach. Dofinansowa-
nie zostało przyznane na 
okres dziewięciu miesię-
cy. Organizacja pracy 
jednak zależy od warun-
ków pogodowych oraz 
aktualnych ograniczeń 

związanych z panującą 
pandemią. – Wkrótce 
opracujemy harmono-
gram pracy animatora, o 
czym poinformujemy na 
naszych stronach inter-
netowych – zapowiada 
Marta Borodziuk z Kępic-
kiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji.  

            g

Orlik w Kępicach/archiwum

W Kępicach punkt szczepień został utworzony przy  
ul. Wolności 23a.

Na krótko

Osoby mające trud-
ność z dojazdem na 
szczepienie przeciwko 
COVID-19, mogą zgłosić 
ten problem i uzyskać 
pomoc.

- Kto ma problemy spo-
wodowane niemożliwą 
do przezwyciężenia we 
własnym zakresie trud-
nością w samodzielnym 
dotarciu do najbliższe-
go punktu szczepień 
przeciwko COVID-19, 
może ubiegać się o po-
moc – wyjaśnia Marzena 
Grabowska z Ośrodka 
Pomocy Społecznej w 
Kępicach. Należy pa-
miętać, że z tej formy po-

mocy mogą skorzystać 
mieszkańcy naszej gminy, 
którzy zarejestrowali się 
na szczepienie w Kępi-
cach. – Chęć skorzysta-
nia z transportu należy 
zgłosić podczas rejestra-
cji w kępickim punkcie 
szczepień, bądź skon-
taktować się z pracow-
nikiem OPS w Kępicach 
pod numerem telefonu 
501 138 836 – wyjaśnia 
Marzena Grabowska. 
Koordynacją transportu 
na szczepienia zajmują 
się pracownicy Ośrodka 
Pomocy Społecznej w 
Kępicach.

g

Transport  
na szczepienie 

Pieniądze na szerzenie sportu

Sprawdzimy, gdzie mogą być problemy

Na stronie internetowej 
Gminy Kępice urucho-
miono nową funkcję. 
Dzięki niej na bieżąco 
sprawdzimy ważne infor-
macje.

Na głównej stronie 
www.kepice.pl urucho-
miono nową zakładkę. 
„Bieżące wyłączenia 
prądu” – to interaktywna 
mapa, aktualizowana 
przez spółkę Energa. – 
Dzięki tzw. „mapie wyłą-
czeń” mieszkańcy mogą 
na bieżąco śledzić ofi-
cjalne komunikaty spółki 
Energa dotyczące pla-
nowanych, awaryjnych, 
bądź masowych wyłą-
czeń prądu w określonej 
miejscowości lub na da-
nym terenie – wyjaśnia 
Marek Jaskólski z Urzędu 

Miejskiego w Kępicach. 
W przypadku wystąpie-
nia takich problemów 
na mapie w konkretnym 
miejscu pojawia się sto-
sowna ikona. Po kliknię-
ciu w nią, wyświetla się 

Przydatna funkcja

szczegółowa informa-
cja dotycząca miejsca 
wystąpienia lub zapla-
nowania wyłączenia 
prądu, terminu oraz sza-
cowanego czasu. Funk-
cja ta pozwala miesz-

Na interaktywnej mapie precyzyjnie oznaczone są miejsca, w których należy spo-
dziewać się przerw w dostawie energii.

 Świąteczna wizyta sprawiła podopiecznym ŚDS-u 
wiele radości.

Animator sportu

kańcom przygotować 
się na problem związa-
ny z czasowym brakiem 
prądu. Zachęcamy za-
tem do korzystania z tej 
możliwości.

                      g



Aktualnościkwiecień 2021 7

– Dzięki otrzymanym 
środkom jedenaście 
niepracujących osób 
z naszej gminy będzie 
miało szansę na zdoby-
cie nowych kwalifikacji 
– mówi Aleksandra Chri-
styniuk z Urzędu Miejskie-
go w Kępicach. Projekt 
obejmuje wiele działań 
edukacyjno – szkolenio-
wych, które potrwają 
do końca tego roku. 
Jego realizatorem bę-
dzie Centrum Integracji 
Społecznej w Kępicach. 
– To między innymi spo-
tkania z doradcą zawo-
dowym, psychologiem 
oraz liczne szkolenia 
aktywizujące oraz wy-
jazdy studyjne – dodaje 
urzędniczka. Co ważne, 
w ramach projektu po-
wstanie m.in. warsztat 
krawiecki, a uczestnicy 
będą mieli szansę wziąć 
udział w praktycznej 
nauce zawodu u lokal-
nych pracodawców. 

– Będziemy także przy-
gotowywać do zawodu 
w naszych podmiotach 
ekonomii społecznej, 
czyli choćby w spół-
dzielniach socjalnych, 
czy Kępickim Ośrodku 
Sportu i Rekreacji – wy-
jaśnia Maciej Chaber-
ski, Wiceburmistrz Kę-
pic. Koszt projektu to 

Ważny projekt dla mieszkańców

Samodzielni

Kolejna droga będzie remontowana

Kolejny odcinek dro-
gi powiatowej na tra-
sie Jabłoniec – Bąkowo 
przejdzie modernizację. 
To efekt ważnej współ-
pracy.

Zadowolenia z tej wia-
domości nie kryje Bur-
mistrz Kępic. – Bardzo 
nas cieszy, że droga 
będąca w bardzo złym 
stanie, a przebiegają-
ca przez naszą gminę 
przejdzie modernizację 
– mówi Magdalena Ma-
jewska. Wszystko dzię-
ki dobrej współpracy z 
Lasami Państwowymi i 
Powiatem Słupskim. – W 
ramach zaplanowanych 
prac wyremontowany 
zostanie odcinek drogi 
powiatowej pomiędzy 
Bronowem a Bąkowem. 
To kolejny etap prac na 
tej drodze – wyjaśnia We-
ronika Nowak, sekretarz 
Nadleśnictwa Warcino. 
Wcześniejszy odcinek 
na tej trasie był moder-
nizowany w 2013 i 2016 

roku. Teraz zaplanowano 
modernizację 2,2 km tej 
drogi. – Z Funduszu Leśne-
go przeznaczono na ten 
cel 900 tysięcy złotych. 
Środki będą pochodzić 
po połowie z Nadleśnic-
twa Warcino i Trzebieli-
no – dodaje Weronika 
Nowak. Jak podkreślają 
leśnicy, to strategiczna 
droga dla prawidłowego 
prowadzenia gospodarki 
leśnej. Łączy ona tereny 
obejmujące Nadleśnic-
two Warcino i Trzebielino, 
a dzięki jej modernizacji 
usprawni się realizacja 
zadań m.in. w zakresie 
transportu. – Kwota otrzy-

Droga zmieni swoje oblicze

mana z Funduszu Leśne-
go to ok. 2/3 środków 
potrzebnych na remont 
tej drogi. W tej sytuacji 
zrobimy wszystko, żeby w 
budżecie powiatu zabez-
pieczyć pozostałą kwotę 
– zapewnia Paweł Lisow-
ski, Starosta Słupski. – Bez 
wsparcia Lasów Pań-
stwowych modernizacja 
pewnie byłaby niemoż-
liwa – dodaje Starosta. 
Samorządowcy liczą, że 
modernizacja rozpocznie 
się wkrótce. Po zabezpie-
czeniu środków, inwesty-
cję będzie prowadził Za-
rząd Dróg Powiatowych 
w Słupsku.                      g

Obecnie ten odcinek drogi jest w bardzo złym stanie 
technicznym.

Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej ogłosiło wyniki 
konkursu na realizację projektów społecznych. Gmina 
Kępice otrzyma dofinansowanie na projekt „Od integracji 
w CIS do samodzielności”. 

blisko 120 tysięcy zło-
tych, z czego uzyskane 
dofinansowanie to 90 
procent jego wartości. 
Środki pochodzą z pro-
gramu „Od wykluczenia 
do aktywizacji” realizo-
wanego przez Minister-
stwo Rodziny i Polityki 
Społecznej.

                    g 

Podsumowali zbiórkę

Wielka Orkiestra Świą-
tecznej Pomocy właśnie 
podsumowuje tegorocz-
ną zbiórkę. Nasz sztab 
już rozliczony.

Pod koniec marca  
Fundacja Wielkiej Orkie-
stry Świątecznej Pomocy 
ogłosiła oficjalne wyniki 
zbiórki 29. Finału. Wcze-
śniej rozliczano poszcze-
gólne sztaby. – My także 
otrzymaliśmy oficjalną 
informację o pełnym roz-
liczeniu – informuje Eweli-
na Jaworska – Schweda, 
szefowa kępickiego szta-
bu. – Jesteśmy bardzo 
zadowoleni z wyniku. 
Przyznam, że z uwagi na 
pandemię nie spodzie-
waliśmy się takiej kwoty, 
ale mieszkańcy naszej 
gminy nie zawiedli. Łącz-
nie zebraliśmy 29 449,03 zł 
– dodaje szefowa sztabu. 
Przypomnijmy, że na tere-
nie Gminy Kępice zbiórkę 
zorganizowano w dniach 
30-31 stycznia. Najpierw 
odbyło się morsowanie 
połączone ze zbiórką 

pieniędzy nad jeziorem 
Obłęskim, a w niedzielę 
w centrum Kępic zorga-
nizowano kiermasz. W 
tym czasie wolontariusze 
zbierali środki do puszek 
w wielu miejscowościach 
gminy. 23 855,03 zł ze-
brano podczas zbiórki i 
kiermaszu, 2 735 zł za po-
średnictwem e-skarbonki 
i kolejne 2 859 zł z aukcji 
prowadzonych w inter-
necie. – Cała ta kwota 
zasila cel zbiórki WOŚP, 

Kępicki sztab rozliczony

a sztab zostaje rozliczo-
ny. Dziękujemy za zaan-
gażowanie na rzecz 29 
finału - tak brzmi oficjal-
ny komunikat, który trafił 
do kępickiego sztabu. 
– Raz jeszcze dziękujemy 
wszystkim wolontariu-
szom, a przede wszyst-
kim darczyńcom, którzy 
wsparli tegoroczną akcję. 
Jesteśmy Wam bardzo 
wdzięczni – mówi Ewelina 
Jaworska – Schweda. 

                     g

Ewelina Jaworska-Schweda i Rafał Rakoczy z kępic-
kiego sztabu podczas kiermaszu, który odbył się 31 
stycznia/archiwum.

Automat z karmą dla ptactwa

Od kwietnia miesz-
kańcy Kępic mogą 
korzystać z nowego 
automatu. Tym razem 
wspieramy przyrodę.

Automat z karmą dla 
ptactwa został zamon-
towany przy moście w 
Kępicach (ul. 1 Maja). 
To wspólna inicjatywa 
Nadleśnictwa Warcino, 
kępickiej biblioteki oraz 
Gminy Kępice. – Pomysł 
zrodził się przede wszyst-
kim w celach eduka-
cyjnych – mówi Kamil 
Szydłowski z Nadleśnic-
twa Warcino. – Chodzi 
o uświadomienie społe-
czeństwa, że dokarmia-
nie ptactwa i zwierząt 
leśnych zwykłym, nieroz-
drobnionym chlebem 
może być szkodliwe – 
wyjaśnia leśnik. Dlatego 
oprócz popularnie nazy-
wanego „kaczkomatu”, 
obok stanęła tablica 
informacyjno – eduka-
cyjna. 

Ptactwo najlepiej do-
karmiać korzystając z 
profesjonalnego i pełno-
wartościowego pokar-
mu. – Pamiętajmy, aby 
pokarm pozostawiać na 
brzegu, a nie wrzucać 

do wody. Wtedy namok-
nie i osiądzie zbyt głę-
boko będąc dla wielu 
ptaków niedostępnym – 
uczula Kamil Szydłowski. 
Aby skorzystać z kaczko-
matu wystarczy wrzucić 
monetę jednozłotową. 
Warto mieć ze sobą 
pojemnik lub woreczek 
do którego nasypie się 
karma. – W przypadku 
gdy nie będziemy mie-
li żadnego pojemnika, 
wystarczy przystawić do 
dozownika dłoń – pod-
powiada Marta Boro-
dziuk, dyrektor Biblioteki 
Miasta i Gminy Kępice. 
– Cieszymy się, że dzię-
ki udanej współpracy z 
Nadleśnictwem Warci-

Wspólna inicjatywa

no realizujemy kolejny 
projekt społeczno – edu-
kacyjny – dodaje Marta 
Borodziuk. 

Umiejscowienie kacz-
komatu nie jest przy-
padkowe. To urokliwe 
miejsce od lat cieszy cię 
uznaniem spacerowi-
czów. Są tam też zloka-
lizowane wiaty, miejsce 
ogniskowe, siłownia ze-
wnętrzna, czy elementy 
placu zabaw. – Każdy 
tam znajdzie coś dla sie-
bie. Przy okazji spacerów 
teraz dodatkowo można 
będzie dokarmić ptac-
two, a później na łonie 
natury przeczytać dobrą 
lekturę - zachęca dyrek-
tor biblioteki.                      g

Kaczkomat znajduje się w urokliwym miejscu Kępic.
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Usługa, która pomaga mieszkańcom w codziennych sprawach

Do celu
Wysoko oceniony 

projekt

Jesienią 2020 roku 
Gmina Kępice otrzyma-
ła informację o przyzna-
niu środków na realiza-
cję tego zadania. Był to 
rezultat złożonego przez 
gminnych urzędników 
projektu, który został wy-
soko oceniony, a w skali 
kraju znalazł się na dru-
gim miejscu na liście ran-
kingowej.

- Projekt skierowany jest 
do pełnoletnich miesz-
kańców naszej gminy o 
ograniczonej mobilności, 
zatem do osób nie tylko z 
niepełnosprawnościami, 
ale do wszystkich którzy 
mają problemy z poru-
szaniem się – wyjaśnia 
Marzena Piszko – Bojaryn, 
koordynator dostępno-
ści w Urzędzie Miejskim w 
Kępicach. „Kępice bez 
barier” – to tytuł projektu, 
dzięki któremu możemy 
realizować usługi indy-
widualnego transportu 
„door to door” (czyli od 
drzwi do drzwi). Miesz-
kańcy naszej gminy mają  
możliwość zamawiania 
(w różnych wygodnych 
formach, np. za pomo-
cą telefonu, czy poczty 
e-mail) samochodu wraz 
z kierowcą, który dowie-
zie ich pod wskazany ad-
res. – Pisząc projekt zda-
waliśmy sobie sprawę, 
że wciąż borykamy się z 
problemami związanymi 
z transportem i komuni-
kacją publiczną. Aż do 
18 z 36 miejscowości w 
gminie nie dociera ża-
den przewoźnik – dodaje 
Piszko – Bojaryn. Otrzy-
mane dofinansowanie 
pozwoliło na zakup sa-
mochodu przystosowa-
nego do przewozu osób 
z niepełnosprawnościa-
mi. Projekt zakłada tak-
że ścisłą współpracę ze 
Spółdzielnią Socjalną 
„Razem”, która będzie 
odpowiadać za realiza-
cję usługi od strony orga-
nizacyjnej. Dodatkowo 
zatrudniono kierowcę, 
który został przeszkolony 
z zasad udzielania pierw-
szej pomocy przedme-
dycznej. Planuje się także 
zatrudnienie asystenta 
osób z niepełnospraw-
nościami. – Stuprocento-
we dofinansowanie jakie 
otrzymaliśmy na realiza-
cję przedsięwzięcia nie 
obciąży naszego budże-

tu, a pozwoli rozwiązać 
wiele problemów - mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Co waż-
ne, samochód został wy-
posażony m.in. w wózek 
inwalidzki, torby medycz-
ne, szelki dla psów asy-
stujących. Projekt finan-
sowany jest ze środków 
UE w ramach Działania 
2.8. Rozwój usług spo-
łecznych świadczonych 
w środowisku lokalnym 
Programu Operacyjnego 
Wiedza Edukacja Rozwój 
2014-2020 w ramach 
konkursu organizowane-
go przez Państwowy Fun-
dusz Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

Wygodna usługa  
dla mieszkańców

Usługa door to door 
to projekt, który realnie 
zaczął funkcjonować w 
naszej gminie od 1 mar-
ca.– Dzięki niej miesz-
kańcy zmagający się z 
utrudnieniami w dostępie 
do najważniejszych po-
trzeb życiowych świad-
czonych przez najróżniej-
sze instytucje, otrzymują 
nieocenione wsparcie – 
przypomina Magdale-
na Majewska, Burmistrz 
Kępic. Specjalnie przy-
gotowany i dostosowa-
ny do przewozu osób z 
niepełnosprawnościami 
samochód, jest swoistą 
taksówką dla osób do-
rosłych o ograniczonej 
mobilności. Przejazdy są 
bezpłatne. – Usługa po-
lega na zamówieniu pod 
dedykowanym numerem 
telefonu na konkretny 
dzień i godzinę samocho-
du, który przewiezie taką 
osobę z miejsca zamiesz-
kania na terenie gminy 
Kępice do miejsca do-
celowego i z powrotem. 
Chodzi o ułatwienie tym 
mieszkańcom realizowa-
nia ważnych spraw wy-
magających osobistego 
stawiennictwa w rozma-
itych instytucjach – do-
powiada Marzena Piszko 
– Bojaryn, koordynator 
ds. dostępności w Gminie 
Kępice. Od marca zosta-
ła uruchomiona infolinia, 
pod którą  można zare-
zerwować pojazd z prze-
szkolonym kierowcą. Nu-
mer łatwo zapamiętać, 
bo nawiązuje do kodu 
pocztowego Kępic – 722 
077 230.  Nową usługę 
zamówimy także w galerii 
ArtCafe w Kępicach.

Od lewej: kierowca Norbert Becker, koordynatorka ds. dostępności Marzena Piszko – Bojaryn i Aleksandra Dąbro-
wa – operatorka usługi.

Kilkaset tysięcy złotych Gmina Kępice zdobyła na realizację ważnej usługi. Wdrożona w marcu 
usługa pozwala mieszkańcom bezpłatnie dotrzeć np. do lekarza, urzędu, na rehabilitację czy 
załatwić istotne sprawy w instytucjach nie tylko na terenie naszej gminy. Dzięki pozyskanym środ-
kom z funduszy unijnych, wielu mieszkańcom zmagających się dotychczas z problemami zwią-
zanymi z mobilnością znacząco poprawił się komfort codziennego życia. Czym zatem jest usługa 
door to door? 

Busa wykorzystywanego do usługi door to door łatwo zidentyfikować. Jest swoistą reklamą tej ważnej usługi.
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Ta usługa ulży wielu mieszkańcom…
O istocie projektu, jego założeniach oraz o realizacji usługi 
rozmawiamy z Marzeną Piszko – Bojaryn, koordynatorem 
ds. dostępności w Gminie Kępice.

Red.: - Starając się o pozyskanie środków unijnych na 
realizację tego celu, nazwaliście Państwo swój projekt 
„Kępice bez barier”. Jakie bariery będą dzięki tej usłu-
dze niwelowane?
M.P-B.: Bardzo się cieszymy, że nasz projekt został wyso-
ko oceniony, ponieważ w skali całego kraju znalazł się 
na drugim miejscu. Dzięki otrzymanemu stuprocento-
wemu dofinansowaniu, nie obciążymy budżetu naszej 
gminy, a zmniejszymy problemy w kilku obszarach. 
Projekt skierowany jest do pełnoletnich mieszkańców 
naszej gminy o ograniczonej mobilności, zatem do osób 
nie tylko z niepełnosprawnościami, ale do wszystkich 
którzy mają problemy z poruszaniem się. Ta usługa z 
pewnością ulży wielu mieszkańcom zmagającym się 
z problemem mobilności w codziennym życiu. Projekt 
jest świetnie opracowany, przewidzieliśmy w nim wiele 
ważnych aspektów.
Red.: - Na co konkretnie zostaną przeznaczone środki 
pozyskane z projektu?
M.P-B.: - Na realizację usługi pozyskaliśmy kilkaset tysię-
cy. Otrzymane środki przeznaczyliśmy przede wszystkim 
na zakup busa, który wyposażony jest m.in. w wózek in-
walidzki, torby medyczne, szelki dla psów asystujących. 
To kompletne wyposażenie, które ułatwi przewóz osób 
z niepełnosprawnościami. Poza tym środki pozwoliły na 
zatrudnienie kierowcy oraz dyspozytora usługi. Uru-
chomiliśmy specjalną infolinię, pod którą w godz. 9-17 
można uzyskać szczegółowe informacje oraz umówić 
transport na konkretny dzień i godzinę. Chcemy wkrótce 
uruchomić także intuicyjną aplikację oraz stronę interne-
tową do zamawiania usługi. Kierowca jest przeszkolony 
do pracy z osobami z niepełnosprawnościami. Na co 
dzień to strażak ochotnik, znany wielu mieszkańcom. To 
ważne, bo nie chcemy świadczyć jedynie usługi trans-
portowej, ale oferować także wsparcie w czasie jazdy 
oraz codzienny, życzliwy uśmiech. 
Red.: Wiemy już, że z usługi mogą skorzystać osoby 
dorosłe o ograniczonej mobilności. Dokąd zatem mogą 
pojechać korzystając z tego transportu?
M.P.-B.: - Wdrożona usługa pozwoli mieszkańcom bez-
płatnie dotrzeć np. do lekarza, urzędu, na rehabilitację 
czy załatwić istotne sprawy w instytucjach nie tylko na 
terenie naszej gminy. Co istotne, taka osoba zostanie 
odebrana z domu, zawieziona w miejsce docelowe i 
oczywiście odwieziona do domu. W trakcie przemiesz-
czania kierowca zawsze będzie pomagał takiej osobie, 
więc będzie to kolejne ułatwienie. Ważne, aby mieszka-
niec zainteresowany usługą zaplanował wcześniej swo-
ją wizytę. Podczas kontaktu z dyspozytorką zostaniemy 
poproszeni o podanie nie tylko terminu przejazdu, ale 
także celu oraz zapotrzebowania na np. wózek inwa-
lidzki, czy potrzebę zapewnienia asysty przy poruszaniu 
się. Choć usługa ta ma pomagać w wielu codziennych 
sprawach, to proszę jednak pamiętać, że pierwszeństwo 
do skorzystania z niej będą miały osoby wskazujące na 
pilne sytuacje, mające wpływ na zdrowie czy życie. 
Wszystkie te elementy określone są w regulaminie usługi.
Red.: 1 marca rozpoczęliście Państwo świadczenie 
usługi. Bus wykorzystywany do świadczenia usługi został 
specjalnie oznaczony.
M.P-B: - Chodziło o to, aby nasi mieszkańcy mogli go 
bez trudu zidentyfikować. Sam bus jest żywą reklamą 
usługi. Mam głęboką nadzieję, że projekt będzie dobrze 
odebrany przez naszych mieszkańców i będzie dla nich 
pomocny.

Usługę door to 
door zamówisz tele-
fonując pod numer 
722 077 230 lub bez-
pośrednio w galerii 

ArtCafe w Kępicach

– Od 1 marca odbie-
ramy od kilku do kilku-
nastu zgłoszeń od osób 
chcących skorzystać z 
tej wyjątkowej usługi – in-
formuje Aleksandra Dą-
browa, operator usługi. 
– Nasi mieszkańcy najczę-
ściej zgłaszają potrzebę 
przejazdu z miejsca za-
mieszkania do instytucji 
medycznych – wyjaśnia  
Dąbrowa. Zgłoszenia 
przyjmowane są od po-
niedziałku do piątku w 
godzinach 9-17. – Pod-
czas takiego kontaktu 
ustalamy potrzeby osoby 
zgłaszającej oraz w mia-
rę możliwości najbardziej 
dogodne terminy trans-
portu – mówi Aleksandra 
Dąbrowa. Jak dodaje, 
mieszkańcy z każdym 
dniem przekonują się do 
tej formy pomocy, a ci 
którzy już z niej skorzystali 
są zadowoleni. – Oso-
bom, które ze względu 
na niepełnosprawność 
mają problem z porusza-
niem zapewniamy także 
asystenta, który pomo-
że w dotarciu do celu. 
Wystarczy zgłosić takie 
zapotrzebowanie – przy-
pomina Marzena – Piszko 
Bojaryn, koordynator ds. 
dostępności w Gminie 
Kępice. Jak informuje 
operator usługi, transport 
można zamówić z dużym 
wyprzedzeniem. – Jeśli 
mieszkaniec kwalifikujący 
się do skorzystania z usługi 
zna już termin np. wizyty u 
lekarza, to może zarezer-
wować samochód już te-
raz. Jeśli będziemy mieli w 
tym czasie wolny termin, z 
pewnością go zabezpie-
czymy. Już teraz można 
zgłaszać zapotrzebowa-
nie na maj, czy czerwiec 
– mówi Aleksandra Dą-
browa. – Zapraszamy do 
kontaktu, a w razie do-
datkowych pytań, wyja-
śnimy Państwu wszelkie 
wątpliwości – dodaje 
pani operator.

 Pierwsze opinie  
o nowej usłudze

Coraz więcej miesz-
kańców korzysta z bez-
płatnej usługi door to 
door. – Jesteśmy do Pań-
stwa dyspozycji – mówi 
Norbert Becker, kierow-
ca.

Już od dwóch miesięcy 
realizowana jest na tere-
nie Gminy Kępice usługa 
transportu skierowana 
dla osób o ograniczonej 

mobilności. Pasażerowie 
dzielą się pierwszymi opi-
niami. – To dla mnie wy-
jątkowa szansa na spraw-
ne dotarcie do szpitala. 
Wcześniej nie tylko sam 
dojazd był utrudnieniem, 

ale także jego koszt ob-
ciążał mój i tak niewielki 
budżet. Jestem wdzięcz-
na za okazaną pomoc – 
mówi mieszkanka z Bieso-
wic. Osoby korzystające 
z usługi doceniają także 
pomoc, którą otrzymują 
od kierowcy. – Ten młody 
i uczynny człowiek po-
mógł mi nie tylko wyjść z 
domu, ale także podpro-
wadził pod same drzwi 
gabinetu lekarskiego. 
Przy moim schorzeniu to 
bardzo ważna pomoc 
– dodaje mieszkanka z 
Kępic. Naszego kierow-
cę łatwo rozpoznać, 
ponieważ zaopatrzony 
został w specjalną, kon-
trastową odzież, aby nikt 
z mieszkańców nie miał 

wątpliwości, że to wła-
śnie on. – Zawsze staram 
się, aby podróż mijała w 
dobrej atmosferze. Każda 
rozmowa z pasażerami 
jest dla mnie cenna, cie-

bez barier

szę się, że mogę pomóc 
naszym mieszkańcom – 
przyznaje Norbert Becker. 

g 

Operator usługi Aleksan-
dra Dąbrowa przyjmuje 
zgłoszenia od mieszkań-
ców gminy pod numerem 
infolinii 722 077 230.

Kierowca Norbert Becker został zaopatrzony w kontra-
stową odzież, a osoby korzystające z usługi otrzymują 
brelok z numerem telefonu usługi.

Mieszkańcy mogą zamówić busa także w kontakcie 
bezpośrednim w specjalnie utworzonym punkcie w 
galerii ArtCafe.
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Inwestycja prowadzo-
na przez Bibliotekę Mia-
sta i Gminy Kępice, która 
uzyskała dofinansowanie 
w wysokości 75 procent z 
Narodowego Programu 
Rozwoju Czytelnictwa 
polegała na przebudo-
wie dotychczasowego 
budynku. - Zależało nam, 
aby obiekt wpasował się 
w tę uroczą i zabytko-
wą część miejscowości, 
a jednocześnie był jak 
najbardziej funkcjonalny 
– mówi Marta Borodziuk, 
dyrektor biblioteki. – Dziś 
z wielką radością podzi-
wiamy efekty wykona-
nej pracy. Przed nami już 
tylko kwestie uporząd-
kowania i zagospodaro-
wania terenu wokół oraz 
umeblowanie pomiesz-
czeń – dodaje dyrektor 
Borodziuk. Zmodernizo-
wana filia z pewnością 
będzie przyciągać wielu 
mieszkańców. – Choć je-
steśmy jeszcze na etapie 
meblowania i przygo-
towywania poszczegól-
nych pomieszczeń, to już 
widzę w swojej wyobraź-
ni ile fantastycznych rze-

Nowe miejsce na mapie kępickiej kultury

czy będziemy mogli tu 
robić – cieszy się Helena 
Lemankiewicz. Pomiesz-
czenia są przestronne 
i z pewnością spełnią 
oczekiwania wielu grup 
społecznych. To przecież 
nie tylko wypożyczalnia 
książek, ale także miejsce 
spotkań, czy zabaw.  

g

Osowo z nową filią
Filia biblioteki w Osowie przeszła ogromną metamorfozę. – 
To miejsce teraz zachwyca – mówi Helena Lemankiewicz, 
bibliotekarka.

Są zawsze blisko ludzkich spraw

Są aktywni i zaangażo-
wani. Każdego dnia są 
blisko ludzi. W marcu 
obchodzili swoje święto.
 

Na co dzień są nie tylko 
łącznikami między przed-
stawicielami samorządu 
a mieszkańcami, ale tak-
że organizatorami życia 
w swoich sołectwach. 11 
marca obchodzą swoje 
święto – Dzień Sołtysa. To 
oni zgłaszają problemy i 
uwagi, z którymi boryka-
ją się mieszkańcy. Podej-
mują wiele inicjatyw, po-
magają, reprezentują, są 
społecznikami. – Wasza 
praca i zaangażowanie 
są nieocenione. Zawsze 
możemy na Was liczyć, 
cieszymy się z tej świet-
nej współpracy – mówiła 
Burmistrz Magdalena Ma-
jewska, podczas ostat-
niego spotkania z Sołty-

sami. Nasza gmina może 
poszczycić się wspaniały-
mi Sołtysami, których rola 
nie ogranicza się jedy-
nie do administrowania, 
ale skupia się także na 
współorganizowaniu ży-
cia społecznego i kultu-
ralnego. – Sołtysi poma-
gają nam w organizacji 
wielu przedsięwzięć, ale 
także mają wiele swoich 
pomysłów, które również 
razem współorganizuje-
my. Ta symbioza już od 
lat się sprawdza i przynosi 
świetne rezultaty – przy-
znaje Marta Borodziuk, 
dyrektor Biblioteki Miasta 
i Gminy Kępice. Samorzą-
dowcy podkreślają wagę 
tej wyjątkowej współpra-
cy. – Nasze kontakty to 
nie tylko comiesięczne 
spotkania w Urzędzie, ale 
przede wszystkim niemal 
codzienne rozmowy te-

Sołtysi mieli

Sołtysi otrzymali także drobne upominki. 

Architektura nowej filii w 
Osowie zachwyca swoją 

niebanalnością.

Urządzono także salę konferencyjną. 

W budynku jest wiele 
przestronnych pomiesz-

czeń, które można wyko-
rzystywać na wiele okazji.
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lefoniczne. Jesteśmy w 
stałym kontakcie, prze-
kazujemy sobie liczne 
informacje, dzięki którym 
możemy sprawniej i szyb-
ciej działać – podkreśla 
z kolei Maciej Chaberski, 
Wiceburmistrz Kępic. Rola 
Sołtysów stale się zwięk-
sza i sprawia, że poszcze-
gólne Sołectwa spraw-
niej się rozwijają. – Dobry 
Sołtys umie rozmawiać 
z ludźmi i motywować 
mieszkańców do wspól-
nych działań. To dbałość 
nie tylko o swój teren, 
ale przede wszystkim 
życzliwość w kontakcie z 
mieszkańcami i spore po-
święcenie czasu w pracę 
społeczną - zauważa To-
masz Zagrajek, kierownik 
Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Kępicach. – 
Nasi Sołtysi podejmują 
wiele konstruktywnych 

działań, które konsultują 
bezpośrednio z mieszkań-
cami. To ważne, bo to 
jest przecież podstawa 
społeczeństwa obywa-
telskiego, dzięki któremu 
możemy jako gmina roz-
wijać się dynamiczniej i 
w poczuciu zrozumienia 
– mówi Marek Busłowicz, 
Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kępicach.

Z okazji tego wyjąt-
kowego dnia naszym 
Sołtysom życzymy, aby 
otoczeni byli życzliwością 
oraz wsparciem miesz-
kańców w podejmo-
wanych inicjatywach. 
Niech wizja rozwoju jaka 
Państwu towarzyszy, za-
wsze opiera się na współ-
pracy i zrozumieniu. Bu-
dujcie dobre relacje, 
integrujcie, łączcie. 
Wszystkiego najlepsze-
go!.                                    g W trakcie spotkania z samorządowcami nie zabrakło życzeń dla sołtysów z naszej gminy.

Przypomnijmy, że do 
tragicznego pożaru do-
szło ponad dwa miesią-
ce temu w Osiekach. 
Dach nad głową niemal 
w jednej chwili straciło 
wtedy 9 osób. Z pomo-
cą przyszli pracownicy 
miejskich jednostek oraz 
mieszkańcy, którzy za-
oferowali swoją pomoc 
przy uprzątnięciu pogo-
rzeliska oraz dzielili się z 
rodzinami dotkniętymi 
tragedią niezbędnymi 
rzeczami codzienne-
go użytku. – Jesteśmy 
ogromnie wdzięczni lu-
dziom, którzy nam po-
magają. Nie potrafię 
opisać słowami, czego 
teraz doświadczamy. 
Otrzymujemy mnóstwo 
dobra i wsparcia od lu-
dzi, dzięki nim zaczyna-
my myśleć o przyszłości 
– mówiła kilka dni po 
pożarze pani Bożena 
Maksymiak, jedna z po-
szkodowanych w po-
żarze osób. Niezbędną 
pomoc, także finanso-
wą przekazał również 
Ośrodek Pomocy Spo-

łecznej w Kępicach. 
Poszkodowani zostali 
także zakwaterowani w 
mieszkaniu zastępczym. 
To jednak za mało, aby 
odbudować dom. – Dla-
tego wyszliśmy z inicjaty-
wą zbiórki pieniężnej na 
jednym z popularnych 
portali oraz założyliśmy 
na ten cel specjalne 
subkonto – wyjaśnia Ka-
rolina Brzezińska – Ugo-
rek, prezes Stowarzysze-
nia „Razem dla Kępic”. 
Z internetowej zbiórki 
zebrano ponad 38 600 
zł, natomiast z wpłat na 
konto stowarzyszenia 
uzyskano blisko 9 700 zł. 
– Łącznie zebraliśmy 48 
tysięcy 331,41 zł. W mar-
cu poszkodowane rodzi-
ny podpisały stosowne 
dokumenty i otrzymały 
środki na swoje konta 
– dodaje prezes stowa-
rzyszenia. – Cieszymy się 
z tej olbrzymiej pomocy, 
którą okazali mieszkańcy 
naszej gminy, jak również 
ludzie z całej Polski. Przy-
znam, że nie spodziewa-
liśmy się aż takiej wspa-

niałej reakcji – mówi z 
kolei Maciej Chaberski, 
Wiceburmistrz Kępic. Je-
śli ktoś jeszcze chciałby 
wesprzeć poszkodowa-
nych, może nadal doko-
nywać wpłat na konto 
stowarzyszenia – 97 1240 
5790 1111 0011 0410 
5802.- Dzięki tej ogrom-
nej pomocy nabraliśmy 
nadziei, że odbuduje-
my nasz dom. Wszystkim 
dobroczyńcom bardzo 
dziękujemy za okazaną 
pomoc i wielkie serca – 
mówią poszkodowani w 
pożarze.      

                   g

Samorządowcy przekazali 
poszkodowanym w poża-

rze zebrane środki.

Ludzie okazali ogromną pomoc

W marcu poszkodowane w pożarze rodziny z Osiek podpisały dokumenty w sprawie przekazania zebranych środków. Pieniądze pomogą  
w remoncie spalonego domu. 

Pieniądze na remont

swoje święto
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Marek Jaskólski pomaga naszym mieszkańcom w 
procesie ubiegania się o dofinansowanie z programu 
„Czyste Powietrze”.

Program, który odmienia nasze domy i środowisko

Coraz więcej miesz-
kańców Gminy Kępice, 
korzysta z dofinansowa-
nia z programu „Czyste 
Powietrze”. Choć priory-
tetem jest walka o lepsze 
środowisko, zyskują 
mieszkańcy. 

W ramach tego pro-
gramu, możemy starać 
się o dofinansowanie na 
wymianę źródła ciepła, 
a w dalszym etapie na 
termomodernizację oraz 
wymianę stolarki okien-
nej i drzwiowej. Wszystko 
po to, aby do środowi-
ska trafiało jak najmniej 
szkodliwych efektów 
spalania nieekologicz-
nego opału. – Wysokość 
dofinansowania uzależ-
niona jest od wielu czyn-
ników. To m.in. wysokość 
naszych dochodów, ak-
tualnie posiadane insta-
lacje grzewcze, metraż 
budynku, itp. – wyjaśnia 
Marek Jaskólski z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
To właśnie ten urzędnik 

odpowiedzialny jest za 
pomoc mieszkańcom 
w pozyskaniu środków z 
„Czystego Powietrza.” 
– Każdy mieszkaniec za-
interesowany skorzysta-
niem z dofinansowania 
uzyska u mnie wszystkie 
niezbędne informacje. 
Wspólnie wypełnimy 
wniosek i wyślemy go 
do WFOŚiGW. Na każ-
dym etapie mieszkańcy 
mogą liczyć na pomoc 
w tym procesie – dekla-
ruje Marek Jaskólski. Po-
twierdza to mieszkanka 
Kępic, która skorzysta-
ła już z programu. – Od 
samego początku ubie-
gania się o dofinanso-
wanie otrzymywałam w 
Urzędzie Miejskim bardzo 
dużą pomoc. Pan Ma-
rek przeprowadził mnie 
przez ten proces bardzo 
sprawnie i rzetelnie – 
mówi pani Alicja Nędzi z 
Kępic. Naszej mieszkan-
ce popsuł się stary piec 
i postanowiła wymienić 

Gmina z czystym powietrzem
go korzystając z pro-
gramu „Czyste Powie-
trze”. Dziś ocenia proces 
wnioskowania i samej 
wymiany jako bardzo 
sprawny. Co istotne, po 
przedstawieniu wszyst-
kich niezbędnych doku-
mentów zwrot środków 
w stosownej wysokości 
został przekazany bez 
zwłoki. – Mieszkańcy są 
mile zaskoczeni przebie-
giem całego procesu. 
Niektórym wydaje się, że 
to procedura skompliko-
wana, ale kiedy wspólnie 
przez nią przechodzimy, 
wszystko staje się przej-
rzyste – zauważa Marek 
Jaskólski. Dobrym przy-
kładem jest właśnie pani 
Alicja Nędzi, która nie 
tylko wymieniła źródło 
ciepła, ale postanowi-
ła skorzystać z drugiego 
etapu tego programu i 
dokonała termomoder-
nizacji swojego domu. 
– Już wykonałam prace 
modernizacyjne, teraz 

czekam już tylko na roz-
liczenie i zwrot kosztów 
przez Wojewódzki Fun-
dusz Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wod-
nej – mówi pani Nędzi. 
– Przyznam, że nama-
wiam też swoich znajo-
mych żeby skorzystali z 
programu, bo napraw-
dę warto – dodaje. To 
jednak nie wszystko, o 
czym wspomina nasza 
mieszkanka. – Już szu-
kam informacji na te-
mat dofinansowania na 
montaż solarów oraz wy-
konania zbiorników na 
deszczówkę. Chcę mieć 
dom jak najbardziej 
ekologiczny. Zachęcam 
wszystkich do skorzysta-
nia z oferty tych progra-
mów – mówi pani Alicja. 
Wszyscy, którzy chcieliby 
uzyskać informacje na 
temat programu po-
winni skontaktować się 
z Markiem Jaskólskim 
pod numerem telefonu 
59 857 66 21. – Odpo-

Niewielkie stowarzy-
szenie z Miastka, od 
kilkunastu miesięcy 
prowadzi w okolicach 
Obłęża ważną inwe-
stycję. To nie będzie 
typowe schronisko dla 
zwierząt, a park. Jak 
mówią członkowie mia-
steckiego stowarzysze-
nia „Pomocni dla zwie-
rząt” swój dom znajdą 
tu nie tylko psy czy koty, 
ale także ptactwo, czy 
zwierzęta gospodar-
cze. Będzie to miejsce 
otwarte i atrakcyjne dla 
całych rodzin.

- Inwestycję od po-
czątku realizujemy ze 
środków darczyńców 
oraz własnych. Teraz 
musieliśmy przerwać 
pracę, bo zabrakło już 
środków – przyznaje 
Radosław Waszkiewicz, 
jeden z inicjatorów po-
mysłu. Okazało się bo-
wiem, że prace ziemne 
pochłonęły znacznie 
więcej pieniędzy niż 
pierwotnie zakładano. 

Apel o pomoc

Czerwcowe marzenie
W Obłężu (gm. Kępice) od dziesięciu miesięcy powstaje Centrum Adopcyjne dla 
Zwierząt. Teraz pojawiły się kłopoty. Jest też apel.

Radosław Waszkiewicz wraz z przyjaciółmi większość 
prac wykonują własnymi siłami.

To kwota sięgająca 130 
tysięcy złotych. – Każda 
inwestycja wiąże się z 
pewną nieprzewidywal-
nością. Jednak jej skala 
nas zaskoczyła, a teraz 
doprowadziła do ko-
nieczności przerwania 
prac – wyjaśnia Wasz-
kiewicz. Do tej pory na 
realizację całej inwe-
stycji przeznaczono już 
ok. 350 tysięcy złotych. 
To pieniądze od ludzi, 
którym zależy na losie 
„braci mniejszych”. Jak 
wyliczyli członkowie 
stowarzyszenia do za-
kończenia koniecznych 
prac i wprowadzenia 
zwierząt brakuje 70-
90 tysięcy złotych. To 
przede wszystkim prace 
wykończeniowe, szpa-
chlowanie, cynkowa-
nie, położenie płytek, 
dokończenie ogrodze-
nia, tarasów, wybiegów 
i domków dla zwie-
rząt. - Nie możemy za 
wszelką cenę przeć do 

przodu, generując za-
dłużenie. Wykonaliśmy 
ogrom pracy i jesteśmy 
o krok przed finałem. 
Jesteśmy poważnymi 
ludźmi i nie możemy się 
kredytować, nie mając 
pewności kiedy spła-
cimy zobowiązania 
– tłumaczy Radosław 
Waszkiewicz. Dlate-
go pojawił się apel o 
wsparcie. Środki można 
wpłacać poprzez zbiór-
kę internetową oraz 
przelewem na konto 
stowarzyszenia. Choć 
podczas rozmowy z ini-
cjatorami inwestycji wy-
czuwalny jest smutek i 
autentyczna troska o jej 
zakończenie, nie braku-
je jednak determinacji i 
wiary. – Wie pan, mam 
takie marzenie… - mówi 
pan Radosław. – 22 
czerwca mam urodziny 
i już oczami wyobraź-
ni widzę, że wtedy już 
będą z nami zwierzę-
ta, a inwestycja będzie 

wiem na wszystkie Pań-
stwa pytania, wyjaśnię 
jak wygląda procedura 
wnioskowania, a na jej 

ukończona – doda-
je z zamyśleniem. To 
„czerwcowe marzenie” 
może się spełnić. Dzięki 
wspólnemu wsparciu, 
wiele zwierząt znajdzie 
tu wspaniałe miejsce 
do życia.

Jak można pomóc? 
Zbiórka internetowa 
prowadzona jest na 
stronie ratujemyzwierza-
ki.pl .

Środki można wpłacić 
także na konto: Stowa-
rzyszenie „Pomocni dla 
zwierząt”, ul. Szewska 
1/27 77-200 Miastko, 
BGZ BNP PARIBAS 30 
2030 0045 1110 0000 
0414 3890 z dopiskiem 
„Darowizna na budowę 
CA”.

W przypadku chęci 
przekazania materia-
łów budowlanych czy 
pomocy w prowadze-
niu prac, należy kontak-
tować się ze stowarzy-
szeniem. 

g 

każdym etapie pomogę 
– zapewnia urzędnik. Za-
praszamy do kontaktu.

          g
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Podsumowanie zimowych atrakcji

W pierwszym tygodniu marca zakończyła się działalność kępickiego lodowiska.  
W tym roku funkcjonowało z ograniczeniami. 

W tegorocznym sezo-
nie lodowisko zostało 
otwarte tuz przed Świę-
tami Bożego Narodze-
nia. W trakcie świątecz-
nych dni, mieszkańcy 
mieli okazję korzystać z 
uroków zabawy na lo-
dzie nieodpłatnie. Nie-
stety, w późniejszych 
dniach atrakcje były 
mocno ograniczone. 
– Ze względu na wpro-
wadzane obostrzenia, 
w pewnych okresach 
lodowisko było nieczyn-
ne. Choć widok pustej 
ślizgawki był przykry, to 
jednak przede wszystkim 
najważniejsze było zdro-
wie mieszkańców - za-
uważa Marta Borodziuk 
z Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji. Na 
szczęście zgodnie z 
późniejszymi zalecenia-
mi rządu, na lodowisku 
mogły odbywać się za-
jęcia prowadzone przez 
szkoły. – Nauczyciele 
bardzo chętnie korzy-
stali z tej formy aktyw-
ności, przyprowadzając 
na lodowisko młodzież 

w ramach zajęć wycho-
wania fizycznego. Tym 
bardziej, że w tym roku 
ze względu na sytuację 
pandemiczną, była to 
jedna z bardzo nielicz-
nych form aktywności 
jaką mogliśmy przepro-
wadzać z młodzieżą – 
przyznają dyrektorzy jed-
nostek. 12 lutego dzięki 
poluzowaniu niektórych 
obostrzeń ponownie 

Lodowisko 
w cieniu pandemii

otwarto bramki lodowi-
ska przed mieszkańca-
mi. – Od tego momentu 
w reżimie sanitarnym z 
lodowiska korzystali nie 
tylko nasi mieszkańcy, 
ale także przyjezdni. 
Widzieliśmy, jak ludzie 
są spragnieni aktywno-
ści i rekreacji. Cieszymy 
się, że mogliśmy dać 
odrobinę radości w tym 
niełatwym czasie – re-

Ślizgawka była dostępna dla mieszkańców w okresach 
poluzowania reżimu sanitarnego.

lacjonuje Marta Boro-
dziuk. W tym roku ceny 
za korzystanie z obiektu 
były wręcz symboliczne, 
nie wprowadzono także 
limitów czasowych. Tym 
samym, samorządowcy 
chcieli zachęcać jak 
najwięcej osób do sko-
rzystania z zimowej ofer-
ty KOSiR -u. W połowie 
marca rozebrano lodo-
wisko. – Mamy nadzie-
ję, że mimo ograniczeń 
wielu naszym mieszkań-
com udało się skorzy-
stać choć z namiastki 
zimowych zabaw na 
lodzie. Mam nadzieję, 
że kolejny zimowy sezon 
będzie wyglądał już ina-
czej – mówi Marta Boro-
dziuk. – Teraz będziemy 
przygotowywali ośrodek 
„Sobótka” do sezonu 
letniego. Wierzymy, że 
trzecia fala pandemii 
szybko odpuści i latem 
będziemy mogli cieszyć 
się z wodnych atrakcji – 
dodaje. 

g

Dzień, który wspólnie ubarwiliśmy

Maciej, Grzegorz, To-
masz i Marek zainaugu-
rowali w naszej gminie 
ważną akcję. Później 
dołączyli mieszkańcy 
gminy. 

Z jakim wydarzeniem 
kojarzy się 21 marca? Z 
pewnością z pierwszym 
dniem wiosny. – Nie za-
pominajmy jednak, że 
to także Światowy Dzień 
Osób z Zespołem Do-
wna. To czas, w którym 
przypominamy o takich 
wartościach jak szacu-
nek, tolerancja i akcep-
tacja – mówi Marzena 
Piszko – Bojaryn, pełno-
mocnik ds. osób z nie-
pełnosprawnościami w 
Urzędzie Miejskim w Kę-
picach. Data obchodów 
Światowego Dnia Zespo-

łu Downa jest symbolicz-
na. Przypada on na 21. 
dzień 3. miesiąca w roku 
ponieważ to właśnie do-
datkowy, trzeci, chromo-
som w 21. parze składa-
jących się z łańcuchów 
DNA chromosomów w 
ludzkich komórkach po-
woduje występowanie 
tej wady genetycznej. 
Stąd też inna nazwa tego 
zaburzenia – trisomia 21. 
– Samorządowcy i miesz-
kańcy Gminy Kępice każ-
dego roku włączają się 
w tę akcję – przypomina 
Maciej Chaberski, wice-
burmistrz Kępic. – Zakła-
dając kolorowe skarpet-
ki, okazujemy solidarność 
z osobami z zespołem 
Downa. Tak niewiele, a 
pokazuje naszą otwar-
tość i tolerancję – dodaje 

Pamiętali o ważnym dniu

wiceburmistrz. Samorzą-
dowcy zachęcili miesz-
kańców do włączenia się 
w naszą akcję. – Wystar-
czy założyć skarpetki nie 
do pary, wykonać zdję-
cia i umieścić na naszym 
profilu w mediach spo-

łecznościowych. To  pięk-
ny gest jedności – mówił 
Grzegorz Ożóg, Skarbnik 
Gminy Kępice. Dziękuje-
my wszystkim mieszkań-
com, którzy włączyli się w 
naszą akcję.

                           g

Maciej, Grzegorz, Tomasz i Marek zapraszali naszych 
mieszkańców do udziału w ważnej akcji.

W skrócie

W połowie marca do 
naszej gminy dotarły ma-
seczki z Rządowej Agencji 
Rezerw Strategicznych.

35 tysięcy maseczek 
trafiło do naszej gminy 
w ramach rządowych 
rezerw przekazanych do 
województwa pomor-
skiego. Na jedną osobę 
zostaną przekazane 4 
maseczki. W Kępicach 
można było je odbierać 

w galerii Art Cafe przy ul. 
Niepodległości. – W na-
stępnych  dniach  kolejne 
partie były przekazywane 
do poszczególnych miej-
scowości naszej gminy 
– informuje Sylwia Ziemia-
nowicz z Urzędu Miejskie-
go w Kępicach. W ich 
kolportaż zaangażowali 
się również sołtysi. 

                                  g

Maseczki dla  
mieszkańców gminy

Do mieszkańców naszej 
gminy w ostatnich tygo-
dniach dotarli strażacy ze 
wszystkich gminnych jed-
nostek OSP. Wszystko za 
sprawą akcji informacyj-
nej dotyczycącej szcze-
pień przeciwko COVID-19 
oraz objawów związa-
nych z zarażeniem wiru-
sem. Zadaniem naszych 
ochotników było dostar-
czenie informatorów. 
Działania te odbywały się 
w ramach akcji „Szczepi-
my się”. – Ze swojej strony 
bardzo dziękuję druhom 
OSP za pomoc w reali-

zacji tego zadania i za 
to, że zawsze można na 
Was liczyć – mówi Krzysz-
tof Trocki, Komendant 
Miejski Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Słupsku. Z 
uwagi na udział naszych 
strażaków w działaniach 
przeciw COVID-19 z Rzą-
dowej Agencji Rezerw 
Strategicznych nasze jed-
nostki otrzymały niezbęd-
ny asortyment w postaci 
m.in. środków dezynfek-
cyjnych, maseczek, kom-
binezonów, czy przyłbic. 

                                  g

Nasi strażacy aktywni 
w walce z pandemią

Strażacy z naszych jednostek zaangażowali się w prze-
prowadzenie akcji informacyjnej w naszej gminie.
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Ważne usługi dla osób starszych

Przypomnijmy, że pro-
jekt „Srebrna Sieć” reali-
zowany jest w naszym 
powiecie już od kilku lat. 
W jego ramach utworzo-
no m.in. wypożyczalnię 
sprzętu rehabilitacyjne-
go, rozpowszechniono 
usługi sąsiedzkie, wpro-
wadzono rehabilitację 
domową, czy zorgani-
zowano wiele szkoleń 
dla opiekunów osób 
starszych i seniorów. W 
poprzedniej edycji pro-
jektu chętni seniorzy 
otrzymali także opaski 
życia wraz z telefona-
mi komórkowymi. – To 
znakomite rozwiązanie, 
szczególnie dla osób 
samotnych. W chwili 
zagrożenia życia, czy 
złego samopoczucia 
osoba starsza przy po-
mocy tego urządzenia 
może szybko wezwać 
pomoc – przypomina 
Marzena Grabowska z 
Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Kępicach. Z 
tego rozwiązania w po-
przednich latach korzy-

Seniorzy pod opieką
W ramach projektu „Srebrna Sieć II” seniorzy z Gminy Kępice mają dostęp do wielu udo-
godnień. 

- Dzięki zastosowanym rozwiązaniom senior będzie 
mógł szybko wezwać pomoc w przypadku zagroże-
nia zdrowia lub życia – podkreśla Katarzyna Woźniak z 
Polskiego Centrum Opieki, która prowadzi szkolenia.

stało aż 50 osób z Gminy 
Kępice. 

Od stycznia tego roku 
realizowany jest kolej-
ny etap projektu pn. 
„Srebrna Sieć II”, w ra-
mach którego powsta-
ły m.in. cztery kluby se-
niora na terenie naszej 
gminy. Już w pierwszych 
dniach kwietnia kolejne 
osoby będą mogły sko-
rzystać z usługi teleopie-
ki realizowanej przez 
Polskie Centrum Opie-
ki. – W tej chwili szkoli-
my kolejnych seniorów 
z obsługi nowoczesnej 
opaski. Szkolenia re-
alizowane są w urzę-
dzie, świetlicach oraz 
w domach tych osób 
z zachowaniem reżimu 
sanitarnego – wyjaśnia 
Marzena Grabowska. 
W ramach projektu se-
niorzy otrzymają opaskę 
monitorującą, wypo-
sażoną m.in. w przycisk 
SOS, lokalizator GPS, 
czujnik upadku i tętna. 
- Dzięki zastosowanym 
rozwiązaniom senior 

będzie mógł szybko 
wezwać pomoc w przy-
padku zagrożenia zdro-
wia lub życia – podkre-
śla Katarzyna Woźniak 
z Polskiego Centrum 
Opieki, która prowadzi 
szkolenia. 

W Gminie Kępice pro-
jekt przyjął się bardzo 
dobrze, a seniorzy chęt-
nie korzystają z ofero-

wanych w nim usług. 
– Wszystkie osoby, które 
dotąd zgłosiły chęć sko-
rzystania z teleopieki z 
naszej gminy, zostały nią 
objęte – mówi Marzena 
Grabowska z OPS w Kę-
picach. Osoby powy-
żej 60 roku życia, które 
chciałby dołączyć do 
projektu, powinny skon-
taktować się z pracow-

nikiem Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kępicach.

Liderem projektu 
„Srebrna Sieć II” realizo-
wanego ze środków Re-
gionalnego Programu 
Operacyjnego Woje-

wództwa Pomorskiego 
na lata 2014 - 2020 jest 
Powiat Słupski/Powia-
towe Centrum Pomocy 
Rodzinie w Słupsku.                                    

                     
        g 

Miłość w nad jeziorem Obłęskim

Choć zima w lutym była 
pełni, to nad jeziorem 
Obłęskim atmosfera 
była gorąca. Wszystko 
za sprawą… miłości! 

W weekend przypada-
jący w dniach 13-14 lute-
go nad jeziorem Obłęskim 
emocji nie brakowało. W 
blasku słońca urokliwie 
mieniącego się w bia-
łym puchu, z walentyn-
kowych atrakcji korzystali 
zarówno mieszkańcy, jak 
i przyjezdni. W sobotnie 
południe nad brzegiem 
jeziora spotkali się pasjo-
naci morsowania. Część 
z nich to uczestnicy pro-
jektu realizowanego przez 
Lokalny Ośrodek Wiedzy 
i Edukacji w Kepicach 
(LOWE) w ramach zada-
nia pn. „Siła jest w nas”. 
Wyposażeni m.in. w czer-
wone balony w kształcie 
serc oddawali się przyjem-
nościom zimowej aury. 
Najpierw rozgrzewka w 

pełnym słońcu, a potem 
już kąpiel w jeziorze. Do-
bre nastroje towarzyszyły 
wszystkim, a atmosfe-
ra miłości potęgowała 
uśmiech na twarzach. Po 
kąpieli przyszedł czas na 
poczęstunek i kiełbaski z 
ogniska. – Po tak dobrze 
rozpoczętym dniu, z pew-
nością tegoroczne wa-
lentynki będą wyjątkowe 
– podkreślali członkowie 
„Korzybskich Rekinów”. Z 
kolei w niedzielę „Sobót-
kę” odwiedzali przede 
wszystkim spacerowicze. 
Chętni korzystali z możli-
wości skosztowania po-
siłku na wynos. - Sesja 
zrobiona, pierożki i flaczki 
rewelacja, spacer zaliczo-
ny – napisała na naszej 
stronie Facebook Anna 
Cabel. Odwiedzający 
tego dnia jezioro Obłę-
skie mogli sfotografować 
się na tle podświetlanego 
napisu „Miłość”.                                
                                         g

Świętowali w pełnym słońcu

Podczas kąpieli nie zabrakło walentynkowych elemen-
tów.

W ostatnim czasie seniorzy z naszej gminy szkolili się z 
obsługi nowoczesnej opaski.

Choć zima w połowie lutego była w pełni, to dla na-
szych morsów był to istny raj.

Śmiałkowie kąpali się z uśmiechem w jeziorze Obłę-
skim.

Po morsowaniu był też czas na pamiątkową sesję 
fotograficzną.
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Kwiat symbolem pamięci

Leśny Kompleks Promocyjny „Lasy Środkowopomorskie”  
Nadleśnictwo Warcino

ul. Gen. Wł. Sikorskiego 11 77-230 Kępice 
Tel. (0-59) 857 6671  fax.  (0-59) 857 6951
email:  warcino@szczecinek.lasy.gov.pl

www.warcino.szczecinek.lasy.gov.pl

Biuro czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. od 7.00 do 15.00

Nadleśniczy w sprawie skarg i wniosków przyjmuje w każdy 
czwartek od godz.14.00 do 16.00

Niezapominajka,
Śliczny kwiatek.
Gdy raz go dostaniesz,
W twym sercu zostanie…

…dlatego dzieci pa-
miętają, że 15 maja sa-
dzimy niezapominajki. 
Ten dzień bowiem jest 
ogólnopolskim świętem 
tego niepozornego, przy-
cupniętego gdzieś na wil-
gotnej łączce śródleśnej, 
modrookiego kwiatka. 
Kwiatka…symbolu pa-
mięci.

W tym to dniu, już od 
ośmiu lat „warcińscy” 
leśnicy sadzą z dziećmi 
kwiatki na przyszkol-
nych klombikach i przed 
Ośrodkiem Edukacji Le-
śnej „Niezapominajka” w 
Warcinie.

Święto Polskiej Nieza-
pominajki zapoczątko-
wał śp. redaktor Andrzej 
Zalewski z Eko Radia.  
Został  w naszej pamię-
ci głównie dlatego, że 
to właśnie jemu pierw-
szemu niezapominajka 
przekazała swoją „wielką 
moc” jaką ten niepozor-
ny kwiatuszek emanuje… 
A on, mocą niepozor-
nego kwiatka, obdarzył 
wszystkie dzieci w Polsce.  
Zadaniem leśnika jest 
między innymi to, aby 
każdego roku tę tajem-
nicę przekazywać dzie-

ciom. Dlaczego… ? Bo 
pamiętamy …Bo chcemy 
przynosić radość naj-
młodszym.  Bo zachwyca 
nas widok dzieci, które 
uśmiechają się do zło-
tookich, niebieściutkich 
jak niebo kwiatków. Pa-
miętajcie! Nie zapomnij-
cie! Przypomnijcie sobie! 
Niech ta chwila zostanie 
w waszej pamięci!

I dzieci pamiętają. 

Do tegorocznej edy-
cji niezapominajko-
wego święta , którą 
chcemy rozpocząć już  
14-go maja, pragnie-
my zaprosić wszystkich 
chętnych do „Parku 
pokoleń” w Kępicach.  
Kwiatki pamięci  posadzi-
my na przygotowanym 
klombiku nieopodal rzeź-
by przedstawiającej Mat-
kę z dzieckiem.

Proponujemy, aby te-
goroczne obchody po-
święcić pamięci naszym 
bliskim, którzy w tym 
trudnym dla wszystkich 
okresie nas opuścili. 

Bogdan Okuniewski

Nadleśnictwo Warcino 

…Błękitna drobina,  
co główkę przegina,

złotym oczkiem łypie,  
czary wokół sypie.
I dobrze nastraja,  
ozdobą jest maja,

budzi ludzkie chęci,  
leczy z niepamięci.


